

Referat fra bestyrelsesmøde i HF Skovlunden

Tid: tirsdag d. 23/9-25 kl. 16.30

Sted: Foreningshuset

Deltagere: Dorte Stagis (109), Helle Højholdt (78), Anders Stagis (12), Steen Grønholm Thomsen (8), Elenore Petersen (13)

Fraværende: Poul Fasdal (24)

Referent: Helle Højholdt (78)

1. Godkendelse af dagsorden

Dagsordenen godkendt

2. Nyt fra bestyrelsesmedlemmer:

Helle har lavet vandregnskab sammen med OF. Regnskabet giver ikke anledning til mistanke om utilsigtet vandspild og det er derfor ikke nødvendigt at teste for lækage ifbm. dette års lukning af vandet

3. Nyt fra kasserer:

[Redacted text block]

Kan vi undgå at ramme Festugen, når der er arbejdsdag? Det vil være svært, da det skal passe med hækklipning, men måske kan klipningen også flyttes? EP undersøger krav fra lejekontrakt og hvad insekterne vil have bedst af.

Sommerfesten afholdes i sommerferien, skal den stadig det? – et punkt til GF til afstemning?

4. Nyt fra næstformand:

Vi afventer pris fra træplejer, Peder Dich. Hvad vil det koste, hvis han også skal stå for det årlige tilsyn - eller skal tilsynet med de bevaringsværdige træer ligge hos udvalgte betroede haveejere med interesse? Vi afventer tilbud fra Peder Dich og overvejer ovenstående spørgsmål.

Ordensudvalget har 24/9 endnu ikke været på havevandring.

Have 110 er solgt til [Redacted] fra den eksterne venteliste

5. Nyt fra formand:

LT er i gang med oprydning i vores FB og det understreges, at udvalg ikke må lave opslag. Rotter – vejledning fra kommunens rottebekæmper: alle må holde øje vinteren over (Nævnes i Skov-info)

Bøgehæk mod Skovridervej er blevet efterårs-klippet på yderside af gartneren. Tilstødende havelejlere tager top og inderside af hækken.

Wi-Fi er opsagt og lukker 4. oktober og opstartes igen ved sæsonstart 2026

El i Foreningshuset: alt er tjekket og tryktestet til UG og der er kapacitet nok til at alt det elektriske inventar kan køre samtidigt inkl. varmluftsovn. Bliver der udfordringer med at ovnen slår relæet igen, skyldes det en fejl på ovnen og det vil være økonomisk mere fordelagtigt at købe en ny fremfor reparation.

6. Opfølgning på endeligt resultat af møde med kommune, kreds og Styrelsen for grøn arealoplægning og vandmiljø (SGAV) (18/8-25), vedr. sagsbehandling af byggeansøgninger. Forskellen fra tidligere er, at der skal medsendes fotos af grund inkl. eksisterende bebyggelse, beskrivelse af projektet i prosa og udfyldelse af ekstra blanket. Den udførlige procedure er opdateret af AL og ligger på hjemmesiden. Derudover vil sagsbehandlingen foregå synkront således at både kommunens og SGAVs sagsbehandlere gennemgår en byggeansøgning samtidigt. Forhåbningen er at det vil kunne reducere sagsbehandlingstiden. Det er aftalt med Søren fra Kredsen, at vi tester processen på to først-kommende sager og derefter evaluerer forløbet.
7. Deltagelse ved præmie-middag (31/10) alle præmietagere fra have 16, 28, 88 og 115 samt Dorte og Ove og Helle, fra bestyrelsen, deltager ved fejringen.
8. Status arbejdsdag
Generelt er der rigtig god deltagelse på arbejdsdage og det er hyggeligt. Hvordan kan vi lokke flere med og skal der brændes ukrudt på fællesarealer fremover? Kan vi finde inspiration hos andre haveforeninger? – EP tager kontakt via kredsen
9. Status vaskemaskine
Vaskemaskinen er færdigmonteret, og der ligger en mappe med brugervejledning. Punkt til Skovnyt. Tak til Lise og Anneke for deres store arbejde!
10. Opgaver inden vinternedlukning:
 - Skraldebeholdere vinteropbevaring – tømningssage, låse, rengøring
Kæder til kuberne ligger på kontoret.
4/11 kube til restaffald låses med kæde om morgenen – NG spørges om han vil tage opgaven
5/11 skab til farligt affald flyttes ikke. De røde kasser udtages på bestyrelsens nedlukke-
dag
6/11 beholder til glas flyttes i vinterhi – pladsmændene spørges om de vil påtage sig opgaven
7/11 beholder til madaffald flyttes i vinterhi efter tømning af Anders

Eventuel rengøring af skraldespande til foråret. Punkt på tjekliste

- Farlige grene – bestyrelsen har ikke modtaget varsler om farlige/døde grene
- Tømme vand af vaskemaskine klares ved vinter nedlukke-dag den 26/10.
(Bestyrelsesdagen på Steiner aflyses, der er ikke behov for det)
- Trailer – særlige foranstaltninger, placering, udlån i vinteren (til skov-info)
Traileren er til udlån på helårsbasis, hvis den ikke er skadet.
- Den 26/10 mødes bestyrelsen kl. 10 ved Foreningshuset – liste over opgaver. Vi spørger om hjælp til dagen hos bl.a. Kirsten og Foreningshusudvalget. Steen klarer traileren, som flyttes op til Foreningshuset.
- Affald til kredsløb – en sidste tur med trailer. Ting fra komposten, fra Foreningshuset ALT affald afleveres i klare 100 l poser, da meget affald bliver liggende ved tømning. Der ryddes op 26/10. Punkt på to-do liste.
- Foreningshuset: rengøring, tømme og slukke køleskabe, tømme toiletcisterne, rense tagrender, opsætte fugtsalt, tømme indendørs og begge udendørs haner, flytte røde kasser (farligt affald) til vinterhi, evt. skifte stik trailer, varmepumpe indstilles til at varme?
Klares på dagen for vinternedlukning
- Plan for lukning af vand. Annoncering, tidspunkt for lukning (hvor koldt hvor længe)
Steen lukker for vandet senest den 22/11 alt afhængig af frosten

11. Gennemgang udkast til skov-info

Info om skrald, GF kl. 18.30, luk selv for vandet (ingen lækage tjekrunde), rotter, havevandring, trailer plads og anvendelse. (Anders)

Indsamling af uddelte blomsterfrø, som kan sås ved bålpladsen.

Evt. nævne Foreningsudvalgets indvielse af foreningshuset i 2026 – men dato endnu ukendt

12. Dato for næste møder inkl. bestyrelsesdag, bestyrelsesmøde, økonomimøde mm.

dato	kl.	møde	sted	bemærkninger
26/10	10.00	nedlukning	FH	opgaveliste
26/11	16.30	bestyrelsesmøde	AS	+ tjekliste
15/1	16.30	budgetmøde	HH	+ forslag?
4/2	16.30	budgetmøde	DS	+ egne forslag

10/3	16.30	gennemgang før GF	SG/EP	med dirigent
24/3	18.30	GF	Solsalen	bestyrelsen kl. 17.30

13. Evt. fejring af jubilarer?

Vi må overveje, om det er noget, der hører fortiden til, da bestyrelsen oplever, at diplomer og vingaver ikke afhentes. Punktet skal med på generalforsamlingen, og det er ligeledes nævnt på vores hjemmeside. Sættes på tjekliste.

Helle ønsker et punkt på dagsordenen, der hedder Evt., hvorunder der kunne være et punkt, der hedder 'Velkomst'. Og derefter et punkt, der hedder 'Kommende mødedatoer', så det kommer til sidst på dagsordenen :)

14. Tjekliste. Gennemgås 26/11

- Skilsmisse og tildeling af haven/huset
- Bestemmelser om placering af byggeri ifht. Rørføring af kloakrør /vandør (skal med til næste GF 2026 – forslag udarbejdes)

[REDACTED]

[REDACTED]

- Gennemgang af udarbejdet informationsmateriale om vinter klargøring af rør ved VVS – aftale, dato, formidling
- Værdigrundlag – skal formidles bredt og til nye medlemmer og virke i praksis – en plan herfor skal udarbejdes
- (Vedligehold af P-arealer og prioritering i forhold til at bruge kr. 40.000,- på vedligeholdelse?) ([budgetmøde](#))
- Dokumentsamling med emner som er vedtaget – så vi kan finde beslutninger ("HF – Karnov")
- Taget på Foreningshuset
- bestemmelser om bålfade og åben ild (forslag til GF 2026)
- revidere priser på drikkevarer / særlig klippekort formindskes ([budgetmøde](#))
- Forslag [REDACTED] om spejl-skilt for enden af vej 1 nedre – mindske risiko for uheld.
- Evt. mere ral på vejene ifbm. eller umiddelbart efter arbejdsdag eller til foråret ([budgetmøde](#))